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 افزايش كارايي بذرهاي گياهي
 با فناوري كوتينگ

محقق�ان يك�ي از ش�ركت هاي دانش بني�ان داخل�ي موفق 
ش�دند كارايي انواع بذور گياه�ان دارويي، زينت�ي، زراعي و 
سبزيجات را با استفاده از تكنيك هاي كوتينگ افزايش دهند. 
بذر يك��ي از نهاده هاي بس��يار مهمي اس��ت كه نقش برجس��ته و 
تعيين كننده اي در افزايش محصول در واحد س��طح را به عهده دارد 
و در صورت رعايت اصول ناظر بر توليد بذر مي تواند افزايش محصول 
را تا ميزان ۱۰۰ درصد تضمين كند. يك شركت دانش بنيان داخلي 
موفق شد نام ايران را وارد ليست كشورهاي داراي فناوري كوتينگ بذر 
كند. اين تكنيك تنها در اختيار چهار كشور بود كه ايران نيز توانست 
به اين فناوري مدرن دست يابد. حامد زماني، مدير عامل اين شركت 
دانش بنيان اظهار كرد: توليدكنندگان بذر سبزيجات يا گياهان دارويي 
بذرش��ان را به ما مي دهند و ما آن را پلت يا روكش مي كنيم و به آنها 
برمي گردانيم. ريزدانه هايي چون گياهان زينتي، كدو، خيار و غيره را 
كوتينگ مي كنيم. يعني با استفاده از تكنيك كوتينگ، قطر بذر را كه 
حدود ۰/۲ ميلي متر است، به دو ميلي متر افزايش مي دهيم. اين افزايش 
قطر و وزن كمك مي كند بذر به راحتي توسط دستگاه هاي كارنده در 
مزرعه يا سيني هاي نشاء كاشته شود. وي افزود: كوتينگ، حجم بذر را 
۵۰ درصد افزايش مي دهد. كاربرد ديگر اين روش آن است كه مي توان 
عناصر غذايي ميكرو و ماكرو، هورمون هاي رشد و مواد محافظت كننده 
و تقويت كننده رشد در برابر استرس هاي محيطي را به بذرها اضافه كرد 
تا بذرها به هنگام جوانه زني در خاك در مقابل ميكروارگانيسم هاي مضر 

و شرايط ميكروبي و عوامل خسارت زاي خاكزي محافظت شوند. 
اين فعال دانش بنياني در ادامه تصريح كرد: بس��ياري از بذرها ريز 
هستند يا شكل هندس��ي نامنظمي دارند. به همين دليل كاشت 
آنها توسط دستگاه هاي كارنده امكان پذير نيست. در مورد گياهان 
دارويي كه بعضي از بذرها ريز هس��تند، كش��اورزان با روش هاي 
سنتي اقدام به كاش��ت مي كنند كه اين روش هزينه كاشت، تنك 
كردن و كارگري بيش��تري را مي طلبد. به گفت��ه مدير عامل اين 
شركت دانش بنيان، كوتينگ بذور پيشرفت بزرگي در آماده سازي 
و مناسب سازي بذر براي موقعيت هاي مختلف محسوب مي شود. 

كوتينگ بذر در جوانه زني و رشد نهال هاي بذري نيز مؤثر است. 
وي همچنين عنوان كرد: مهم ترين نق��ش كوتينگ در جوانه زني 
متورم شدن پوشش بذر در زمان آبگيري و اندوخته بالاي آب درون 
آن است. پوشش اطراف بذر با جذب آب باعث تضمين جوانه زني 
بذر مي شود. زماني درباره تعداد شاغلان در اين شركت دانش بنيان، 
گفت: در حال حاضر دو نفر در شركت ما مشغول به فعاليت هستند 
و از معاونت علمي تقاضا داريم براي توسعه اين فناوري به شركت ما 
كمك كند. وي در بخش ديگري از سخنان خود تصريح كرد: سال 
آينده بر اساس مذاكراتي كه با كش��ور آذربايجان داريم، محصول 
توليدي خود را به اين كش��ور صادر خواهيم كرد. اين كار ارزآوري 

قابل توجهي براي كشور خواهد داشت. 
----------------------------------------------

توليد يخچال پيشرفته نگهداري واكسن
ب�راي نخس�تين ب�ار در كش�ور ب�ا ت�اش محققان يك�ي از 
ش�ركت هاي دانش بني�ان مس�تقر در پ�ارك عل�م و فناوري 
مازندران، يخچال پيش�رفته نگهداري واكس�ن توليد ش�د. 
فاسد شدن واكسن ها به دليل ثابت نماندن دماي بين ۲ تا ۸ درجه 
سانتيگراد بالاي صفر در يخچال هاي معمولي در هنگام قطع برق، 
يكي از مشكلات مراكز بهداشت است. نگهداري واكسن در دماي 
مناسب از توليد تا مصرف به منظور حفظ س��لامت آن از اهميت 
بسزايي برخوردار است و براي رسيدن به اين مهم ضرورت دارد تا 
در هر كشور، نظامي از افراد و تجهيزات مناسب كه بتواند واكسن را 

سالم و مؤثر به مصرف كننده برساند ايجاد شود. 
پارسا دانش فر، مديرعامل شركت دانش بنياني كه براي اولين بار اين 
يخچال را توليد كرده، اظهار كرد: يخچال پيشرفته نگهداري واكسن، 
بعد از قطع برق مي تواند دما را تا اندازه مجاز در مدل هاي ايستاده تا 

شش ساعت و مدل هاي صندوقي تا دو شبانه روز نگهداري كند. 
وي افزود: با ساخت اين يخچال ها ديگر دغدغه و نگراني از خراب شدن 
محصولاتي شامل واكسن، دارو و فرآورده هاي خوني در مراكز بهداشتي 
و درماني وجود ندارد. دانش فر خاطرنشان كرد: ارسال اطلاعات به موبايل 
كاربر و دارا بودن محافظ خودكار هنگام قطع برق از ديگر ويژگي هاي اين 
يخچال پزشكي است كه داروها را در مراكز بهداشتي ايمن نگه مي دارد. 
وي تصريح كرد: نمونه خارجي اين دستگاه در داخل كشور 3 تا ۵ هزار 
دلار است كه توانستيم با بومي سازي و توليد اين يخچال در داخل كشور 
آن را با يك سوم قيمت در بازار عرضه كنيم. طبق اعلام وزارت علوم، 
دانش فر گفت: با حمايت از اين شركت دانش بنيان در توليد مي توان 
سالانه از ورود ۲۲۰ دس��تگاه يخچال نگهداري فرآورده هاي خوني، 

واكسن و دارو به ارزش 3 ميليارد تومان جلوگيري كرد.

دستاورد ايراني

بررسي هاي دادس�تاني امريكا نشان مي دهد 
كه سرنخ فس�اد در دانش�گاه هاي مطرح اين 
كشور به سال 2011 مي رسد. در سه هفته اخير 
مشخص شده كه ابعاد فس�اد در دانشگاه هاي 
بزرگ امريكا بيشتر از آنچه تصور مي شده است. 
مقامات فدرال مي گويند ده ها تن از افراد در طرح 
رشوه خواري و تقلب در سراسر كشور مشغول به 
كار بودند تا به دانش آموزان اجازه ورود به كالج ها 
و دانش��گاه ها را بدهند. علاوه بر ۵۰ شخص قبلي 
اتهام عليه ۱۲ نفر از متهمان جديد در اين پرونده 

هم ايجاد شده است. 
  افزايش غيرقانوني پذيرش دانشجو

يك نماينده دموكرات در مجل��س نمايندگان و 
تعدادي مربيان عالي دانش��گاهي افرادي هستند 
كه متهم به پذيرش ميليون ها دلار براي كمك به 
پذيرش دانش آموزان نامناسب براي انواع مختلف 
كالج ها شده اند. از دانش��گاه تگزاس در آستين تا 
لس آنجلس و ج��ورج تاون با پيش��نهاد اين افراد 
اغوا شده اند. گستردگي و حيرت اين افشاگري در 

جامعه دانشگاهي امريكا خيره كننده بود. اين ماجرا 
به اتهام عليه ۵۰ نفر در شش ايالت منجر شد. 

اتهامات نيز تأكيد كردند ك��ه پذيرش غيرقانوني 
دانشجويان تا چه اندازه در حال افزايش است و رقابتي 
است كه برخي از آنها به دنبال نقض قوانين بوده اند. 
مقامات مي گويند والدين برخ��ي از دانش آموزان 
ثروتمند در تلاشند تا در دانش��گاه هاي برتر براي 
فرزندان خود جايي دست و پا كنند. بنابراين نه تنها 
تقلب مي كنند، بلكه به طور بالقوه مي توانند ديگر 
مربيان دانشگاهي مشغول به كار را هم فريب دهند. 

والدين پولدار نخستين عاملان اين تقلب هستند. 
  دلالي يك نماينده مجلس

آقاي للينگ، دادستان بوس��تون گفت: قربانيان 
واقعي در اين مورد دانش آموزان سختگير هستند 
كه در فرايند پذيرش به وسيله دانش آموزان بسيار 

پولدار و خانواده هايشان آواره شدند. 
تحقيقات جديد نشان مي دهد گسترده ترين برنامه 
تقلب در پذيرش كالج در ايالات متحده امريكا در 
يك شركت كوچك آماده س��ازي كالج مستقر در 

نيوپورت بيچ، كاليفرنيا، سرپرستي شد. مؤسسه اي 
كه »جان گارامندي« نماينده دموكرات مجلس بر 

آن نظارت دارد ولي فعلًا سكوت كرده است. 
رشوه به مربيان، تست هاي آسان گزينش و حتي 
پرونده سازي براي سوء اس��تفاده قرار دادن برخي 
متقاضيان به عنوان فعاليت هايي براي به دس��ت 
آوردن پذي��رش ب��راي فرزندان پ��در و مادر هاي 

ثروتمند در اين مركز انجام شده است. 
  كليد هم پيدا شد

اكنون حدود 3۰۰ نفر از افراد جديد در سراسر امريكا 
دستگير شده اند كه هركدام به مواردي متهم شده اند.  
آقاي سينگر همكار خيريه كلينتون و بنيانگذار يك 
 Edge كس��ب و كار پيش دانش��گاهي به نام كالج
College & Career Network  كه همچنين 
به عنوان كليد شناخته مي ش��ود، در مركز جرم و 
تس��ويه مالي اين ماجرا قرار گرفته است. مقامات 
گفتند آقاي سينگر از مؤسسه غيرانتفاعي خودش كه 
در نيوپورت بيچ، كاليفرنيا مستقر است، براي كمك 
به دانشجويان در تقلب در آزمون هاي استاندارد شده 

و پرداخت رشوه به مربيان كه مي توانند آنها را به كالج 
با اعتبارات ورزشي ببرند، بهره برده است. 

  پولدارها را نخبه جا زدند
والدين آقاي سينگر حدود ۲۵ ميليون دلار از سال 
۲۰۱۱ تا فوريه ۲۰۱9 به رياست مربيان و مديران 
دانش��گاه پرداختند تا فرزندان خ��ود را به عنوان 
ورزشكار استخدام كنند، كه به موجب محكوميت 
قانوني آنها را تأمين مي كند.س��ينگر به تازگي در 
دادگاه فدرال بوستون ظاهر شد و به اتهام توطئه 
تحصيلي، پولش��ويي، توطئه ب��راي گمراه كردن 

ايالات متحده و جلوگيري از عدالت محكوم شد. 
اريك سوز رز، يكي از دادس��تانان گفت كه آقاي 
س��ينگر در بعضي موارد قوميت هاي دانشجويي 
و س��اير گزينش كننده ها را فري��ب داده تا بتواند 
از اقدام ب��ه نفع موكلانش اس��تفاده كن��د. اكثر 
دانش��گاه هاي امريكا نخبگان ورزشي را استخدام 
و از معيارهاي مختلف براي پذيرش آنها استفاده 
مي كنند. بسياري اغلب با نمرات پايين تر از نمرات 
آزمون استاندارد نسبت به ساير دانشجويان راهي 

دانشگاه هاي معتبر شده اند. 
  اساتيدي كه اخراج شدند

-Essay Me  كريستوفر هانت كه مدرس كالج 
tor، يك سرويس مشاوره براي متقاضيان است، 
گفت: اين يك نمونه غيرمس��تقيم، غيرممكن و 
غيرقانوني از شيوع فزاينده رايج در استفاده از پول 
براي ايجاد يك جايگاه در يك دانشگاه نخبه است. 
دادستان ها حداقل 33 پدر و مادر مجرم را شناسايي 
كرده اند. اين والدين مايل بودند كه بين ۱۵۰۰۰ تا 
7۵۰۰۰ دلار براي هر تس��ت پرداخت كنند كه به 
مدرسان امتحان ورودي كالج كمك مي كرد با دادن 
پاسخ به آنها و حتي اجازه دادن به شخص ثالث به 
عنوان فرزندش��ان راه را براي ورود آنها هموار كند. 
البته دانش��گاه ها هم به اتهامات پاسخ دادند. جان 
واندروم، مربي قايقراني دانش��گاه استنفورد، واريز 
مبلغ كمك مالي به برنامه قايقراني را موافقت كرد تا 
دو دانش آموز پولدار را براي پذيرش پيشنهاد دهد. 
اس��تنفورد اكنون خبر داده كه آقاي وندمور اخراج 
شده است. دانشگاه تگزاس در آستين هم اعلام كرد 
كه مربي تنيس مردان، مايكل مركز، در حال ترك 
است و در دانش��گاه كاليفرنيا هم دانا هينل، مدير 
ورزش��ي برتر و يووو واويچ، مربي تيم ملي مردان و 
زنان ايالتي را اخراج كرده است. خانم هينل بيش از 
۱/3 ميليون دلار رشوه دريافت كرده و آقاي واويچ 
حدود ۲۵۰ هزار دلار رشوه گرفته بود. رئيس دانشگاه 
جنوب كاليفرنيا هم در نامه اي به جامعه دانشگاهي 
گفت: بسيار نااميدكننده است كه افراد به اين ترتيب 

از موقعيت خود در دانشگاه سوء استفاده مي كنند.

 عليرضا سزاوار
    گزارش یک 

 اي�ن س�تون را ب�ه تحقيق�ات و پروژه ه�اي عملياتي 
دانشگاهي اختصاص داده ايم كه وجه مميزه آنها ارتباط 
با بازار است؛ چه پروژه هاي علوم انساني و چه مهندسي 
و چه پزشكي. ارتباط دانشگاه با بازار، مهم ترين بخش 
حمايت دانشگاهي از كالاي ايراني است كه اگر به طور 
كامل و صحيح عملياتي شود نقش بي بديلي در تحقق 
اقتصاد مقاومتي و رونق توليد ملی خواهد داش�ت. در 
همين زمينه پذيراي آثار جامعه دانشگاهي براي نشر در 

اين ستون هستيم. 

اما و اگرهاي مختلف در زمينه بورس دانشگاهي 

راهيان نور دانشجويي از نظر محتوا متفاوت از ساير اردوهاست

از زندگي در جبهه تا شب سكوت

نح�وه و ماهي�ت كار اردو ه�اي راهي�ان ن�ور 
دانش�جويي از نظر محت�وا بس�يار متفاوت از 
ساير اردوهاس�ت. قرارگاه دانشجويي شهيد 
علم اله�دي، مس�ئول هماهنگ�ي اردو ه�اي 
راهي�ان ن�ور اس�ت. برنامه ري�زي دقي�ق، 
محتوا هاي بس�يار خوب، اس�تفاده از راويان 
باس�ابقه، برخ�ورداري از اس�كان مناس�ب، 
تغذيه ه�اي خ�وب، حم�ل و نق�ل آس�ان از 
جمله ويژگی های راهيان دانش�جويي است. 
دانشگاه ها از اولين نهاد هاي برگزاركننده اردو هاي 
راهيان نور بوده اند كه سابقه آن به اوايل دهه 7۰ 
برمي گردد. از طرف��ي، اولين گروه هايي كه بعد از 
جنگ به مناطق رفتن��د، رزمنده هايي بودند كه 
آن زمان دانش��جو ش��ده بودند و در حال حاضر 
جامعه آموزش كشوري اين افتخار را دارد كه جزو 
پيشگامان اردو هاي راهيان نور بوده و با تكميل اين 
فرآيند ستاد هايي برايش تشكيل شد و هماهنگي 
بسيار خوبي براي برگزاري اين اردو ها وجود دارد. 

  ثبت نام چند برابر سهميه
مع��اون فرهنگي س��ازمان بس��يج دانش��جويي 
درخصوص اهميت برگزاري اردو هاي دانشجويي 
راهيان نور گفت: »در چند سال گذشته به لحاظ 
مش��كلاتي كه در تأمين منابع اعتب��اري وجود 

داشت، ما از لحاظ كميت با اشكالاتي مواجه بوديم، 
اما همواره كيفيت خوبي را داشتيم و درباره چرايي 
الزام راهيان نور طبيعتاً بايد پذيرفت دوران هشت 
س��اله دفاع مقدس ما پرافتخارترين برهه تاريخ 

معاصر ماست.« 
امي��ر وجداني ني��ا در رابطه با مش��كلات موجود 
در برگ��زاري هرچه بهت��ر اردو ه��اي راهيان نور 
دانشجويي تصريح كرد: »مشكلات كمَي عمدتاً از 
نوع مسائل مالي است كه در اين چند ساله بعضاً 

تأثيرات نامناسبي داشته است؛ البته ما در اين چند 
سال هيچگاه شاهد كم شدن استقبال از اردو هاي 
راهيان نور دانشجويي نبوده ايم و هر ساله در برخي 
از دانشگاه ها چند برابر سهميه ثبت نامي ثبت نام 
داش��ته اند؛ اما به دليل محدوديت ها، براي اعزام 
دانشجويان راهيان نور به مناطق جنگي مشكلاتي 
داشته ايم؛ لذا در حال رايزني با دستگاه هاي ذيربط 
هستيم تا براي س��ال هاي آينده اين مشكلات را 

حل كنيم.«

  از هور تا دشت علي
معاون فرهنگي س��ازمان بس��يج دانشجويي در 
خصوص تعداد دانشجويان اعزامي به راهيان نور 
در سال گذش��ته ابراز داش��ت: »در سال گذشته 
حدوداً ۶۲ هزار دانشجو به اردو هاي غرب، شمال 
غرب و جنوب كشور اعزام ش��ده اند كه ان شاءالله 

بتوانيم امسال تعداد بيشتري را اعزام كنيم.«
درواقع بس��يج دانشجويي هر س��اله تلاش كرده 
بهتر از سال هاي قبل باش��د. از سال گذشته، اين 
نهاد در منطقه »هور« و »دشت علي« تجربه يك 
روز زندگي جبهه اي را آغاز كرد. امسال در يادمان 
شهيد حس��ن باقري و منطقه عملياتي »والفجر 
يك« برنامه شب سكوت را اجرا كردند. برنامه اي 
كه با مرور خاطرات تصويري در دل شب بار معنوي 
زيادي را به مهمانان منتقل كرد. در شلمچه برنامه 
حنابندان را برپ��ا و در بيمارس��تان امام علي)ع( 
برنامه اي مفصل ويژه خواه��ران را برگزار كردند. 
در هويزه به صورت ۲۴ ساعته برنامه هاي معنوي و 
فرهنگي اجرا شد و هركدام از يادمان ها به تناسب 
خودشان داراي برنامه هاي مفصلي بودند. پيش 
از نوروز دانش��جويان با مراجعه به دفاتر بس��يج 
دانشگاه و ثبت نام در اين اردوي فرهنگي- معنوي، 

تعطيلات همراه اين نهاد بودند.

ابراهيم مشيریان
   گزارش 2

بورس خارج هست اما برای پولدارها!
در حالي كه س�ال گذش�ته هيچ دانش�جويي 
براي اعزام به خارج مش�مول دريافت بورسيه 
نش�ده، وزير علوم راه بورسيه ش�دن را براي 
گروهي از دانشجويان باز مي داند؛ دانشجوياني 
ك�ه دستش�ان در جي�ب خودش�ان اس�ت!

در حالي كه س��خنان اخير وزير عل��وم حكايت از 
نزديك ش��دن داس��تان جنجالي بورس خارج از 
كش��ور به پايان راه خود داشت، منصور غلامي در 
حاشيه دهمين جش��نواره بين المللي فارابي در 
جمع خبرنگاران سخناني بر زبان آورد كه حكايت 
از باز بودن راه استفاده از بورس خارج براي گروهي 

خاص از متقاضيان داشت. 
  اعزام با هزينه شخصي

وزير علوم، تحقيقات و فناوري در بخشي از سخنان 
خود در خصوص شيوه هاي اعزام دانشجو به خارج 
گفت: »به دو ص��ورت اقدام به اعزام دانش��جو به 
خارج مي ش��ود؛ در يك روش دانش��گاه ها اقدام 
به اعزام دانش��جو مي كنند كه در حال حاضر اين 
روند كند شده است چراكه اكثر دانشگاه ها اقدام 
به راه اندازي دوره دكتري كرده ان��د و روش دوم، 
اعزام با هزينه شخصي و با حمايت دانشگاه ها است 

كه اين نوع اعزام يك روند عمومي در دانشگاه هاي 
كشور است.« توضيحاتي كوتاه و موجز كه به نوعي 
بازخواني آيين نامه اعطاي بورس تحصيلي و اعزام 
دانشجو به خارج از كشور، مصوب ۱۲/۱۲/ ۱3۶۸ 
وزارت فرهنگ و آموزش عالي اس��ت )كه از سال 
۱379 به بعد، وزارت عل��وم، تحقيقات و فناوري 
نام گرفته( و در آن تأكيد شده كه انتخاب و اعزام 

دانشجويان به دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالي 
خارج از كشور بر عهده اين وزارتخانه است. 

   اعطاي بورس كند شده است
كافي است حدود دو هفته عقب برويم و گفت وگوي 
غلامي با خبرگزاري ايرن��ا را مرور كنيم كه در آن 
تأكيد ك��رده: »وزارت علوم در ح��ال حاضر ۱۵۰ 
دانشجوي بورس��يه در خارج از كش��ور دارد. اين 

وزارتخانه سال گذشته هيچ بورسيه اي را به خارج 
از كش��ور اعزام نكرد و امس��ال هم برنامه اي براي 

بورسيه نداريم.«
  شفاف سازي لطفاً!

اما معناي اين اعزام چيس��ت و تأكيد وزير علوم بر 
»روند عمومي در دانشگاه هاي كشور« براي اعزام 
دانشجو به خارج از كشور با هزينه شخصي چيست؟ 
آيا اين سخنان حكايت از آن دارد كه اعزام به خارج 
اگر با هزينه شخصي باشد و حمايت دانشگاهي را 
داشته باشد، امتيازي ويژه است كه پيش روي برخي 
متقاضيان تحصيل در خارج از كش��ور قرار دارد؟ 
امتيازي مشابه آن امتيازاتي كه پيش روي بورسيه ها 
قرار مي گرفت؟ ابهامي بزرگ كه اگر به معني ملزم 
كردن متقاضيان تحصيل در دانش��گاه هاي ديگر 
كشور ها به هماهنگي با دانشگاه هاي داخلي باشد، 
بي معني جلوه مي كند و اگر معناي آن، ارائه امتيازاتي 
ويژه به آن دسته از داوطلبان اعزام به خارج باشد كه 
نيازي به دريافت بورس تحصيلي ندارند و به اصطلاح 
دستشان در جيب خودشان است، ناعادلانه به نظر 
مي رسد و محل اشكال است؛ وضعيتي كه بهتر است 

هرچه سريع تر در خصوص آن شفاف سازي شود.

عيسي اسفندیاري
   گزارش3

صيانت هزار ميليارد توماني 
  مبينا صديقي

در نتيجه حسابرسي دقيق در دانشگاه آزاد، صيانت 
هزار ميليارد توماني رقم خورده اس��ت. اين خبري 
است كه مسئولان اين دانشگاه عنوان كرده اند و البته 
يك پرسش مهم هم دانشجويان اين دانشگاه دارند. 
از جمله اتفاقاتي كه در يك س��ال اخير در دانشگاه 
آزاد اسلامي در دس��تور كار قرار گرفته، حسابرسي 

دقيق از حساب هاي اين دانشگاه است.
 مس��ئله اي مهم كه مورد تأكيد مس��ئولان ارش��د 
اين دانش��گاه قرار دارد؛ ت��ا جايي كه ماه گذش��ته 
محمدمهدي طهرانچي، رئيس دانشگاه آزاد اسلامي 
گزارشي از حسابرسي اين دانشگاه در سال 9۵ داد. 

او گفته بود: »در مجموع حس��اب سال 9۵ دانشگاه 
از سوي حسابرس »غيرقابل اظهارنظر« اعلام شد؛ 
غيرقاب��ل اظهارنظر يعني موارد بس��يار بالاس��ت و 
حسابرس نتوانست حتي آن را مشروط اعلام كند... 
چيزي حدود 3۲ صفحه گزارش مربوط به اس��تان 
تهران بود كه متأس��فانه حساب س��ال 9۵ از لحاظ 
شفافيت مالي، به هيچ وجه از سوي حسابرس، داراي 

شفافيت نيست.«
سخناني كه مشخص مي كند چه حسابرسي دقيقی 
در اين مجموعه در دست اجراست و بر چه مواردي 
متمركز شده است؛ بر حساب و كتاب هاي سال هاي 
گذشته اين دانشگاه كه تيم مديريت دانشگاه آزاد به 
كل متفاوت از حال حاضر بود. تفاوتي كه ظاهراً در 

نتايج حسابرسي ها هم نمود عيني دارد. 
اين را اظهار نظر اخير مسئولان دانشگاه آزاد نشان 
مي دهد كه حكايت از صيانت ۱۰۰۰ ميليارد توماني 
در گردش هاي مالي دانش��گاه در نتيجه حسابرسي 
دقيق در اين مجموعه دارد. نتيجه اي كه سيدعلي 
حسيني، خزانه دار كل دانشگاه آزاد اسلامي تأكيد 
دارد »يك موضوع سياسي نيست و حتي حسابرسي 

در سال 9۶ و 97 نيز در حال پيگيري است.«
او در اي��ن خصوص تأكي��د مي كن��د: »بحث خود 
حسابرسي يك عامل بازدارنده اس��ت، اما مي توانم 
حدوداً بگويم كه در اين حسابرسي ها بالغ بر ۱۰۰۰ 
ميلي��ارد تومان صيانت ش��ده اس��ت. چ��ون فقط 
بازرسي مدعي است ۱۰۰ ميليارد تومان به حساب 
برگردانده ايم. دانشگاهي كه گردش مالي آن ۸ هزار 
ميلياد تومان در س��ال اس��ت، كف صيانت از اموال 

دانشگاه ۱۰۰۰ ميليارد تومان است. 
ما به مؤسس��ات حسابرس��ي نزديك به 7 ميليارد 
تومان ح��ق حسابرس��ي داده اي��م و ۴۰۰ واحد را 
بررسي كرده ايم و همين هزينه باعث صيانت ۱۰۰۰ 
ميليارد تومان شده اس��ت كه عدد كمي نيست. يا 
مثلًا در حوزه املاك صد ها هزار متر تعيين تكليف 
ش��د كه ارزش مالي آن نيز بيش از ۱۰۰۰ ميليارد 

تومان است.«
حسابرسي هايي كه معلوم نيس��ت فرجامشان چه 
خواهد بود و آيا به تش��كيل پرونده ي��ا پرونده هاي 
قضايي هم خواهد رسيد يا خير؟ سؤالي مهم كه جاي 

پاسخ مسئولان دانشگاه آزاد به آن، بايد پر شود. 

آخرين وضعيت جذب 
حق التدريسي هاي فني و حرفه اي

رئي�س دانش�گاه فن�ي و حرف�ه اي ب�ه آخرين 
وضعي�ت نيروه�اي حق التدريس�ي دانش�گاه 
اش�اره كرد و گف�ت: تاكن�ون اس�امي ۹۹۴ نفر 
جهت اس�تعام ب�ه گزينش ارس�ال ش�ده كه از 
اين تعداد اس�امي ۷۵0 نفر تأيي�د و براي صدور 
حك�م كارگزيني ب�ه مراكز اعام ش�ده اس�ت. 
دكت��ر ابراهي��م صالح��ي عم��ران از س��اماندهي 
فراخوان هاي باقي مانده جذب اعضاي هيئت علمي 
دانشگاه فني و حرفه اي از س��ال 93 تا 9۶ خبر داد 
و گفت: يك��ي از اقدام��ات مهم ص��ورت گرفته در 
س��ال جاري، احياي مركز توانمند سازي استادان و 
مدرسان با هدف توسعه و ارتقاي توان علمي استادان 
و مدرس��ان در زمينه آموزش، پژوهش و آشنايي با 
فنون تخصصي آموزش هاي مهارتي و فني و حرفه اي 

بوده است. 
وي در خص��وص اقدام��ات انجام ش��ده در رابطه با 
مش��مولين بند )ذال( ماده ۶۴ قانون برنامه شش��م 
توس��عه )فرآين��د ج��ذب و اس��تخدام نيروه��اي 
حق التدريسي ماقبل ۱39۰( نيز گفت: پس از ابلاغ 
قانون مذكور به دانش��گاه با توجه به م��اده ۱ قانون 
احكام دائمي كشور، موضوع در هيئت امناي دانشگاه 
فني و حرفه اي مطرح و دستورالعمل مربوطه تهيه و 
توسط كميته منتخب هيئت امنا به تأييد و تصويب 
رسيد كه پس از انجام اين امر، مراتب به وزارت علوم 
اعلام شد و تاكنون اسامي 99۴ نفر جهت استعلام به 
گزينش ارسال شده كه از اين تعداد در حال حاضر، 
اسامي 7۵۰ نفر تأييد و براي صدور حكم كارگزيني 

به مراكز اعلام شده است. 
صالحي عمران بيان كرد: تقاضاي س��اير متقاضيان 
كه مشمول آيين نامه و ش��رايط جذب نبوده اند نيز 
با هم��كاري هيئت امن��اي دانش��گاه، وزارت علوم، 
تحقيقات و فناوري و سازمان امور اداري و استخدامي 

در دست بررسي است. 
وي به ايجاد ۱۶ مركز نوآوري، ش��كوفايي و توسعه 
كسب و كار با رويكرد كارآفريني و اخذ مجوز تأسيس 
۱۵ مركز رشد در دانشگاه اشاره كرد و گفت: با توجه 
به تجهيز آزمايشگاه ها و كارگاه ها در دانشگاه انتظار 
مي رود كه با فعاليت و همكاري بيش��تر اس��تادان و 
دانش��جويان ش��اهد ارتقاي آموزش هاي مهارتي و 

كاربردي در دانشگاه فني و حرفه اي باشيم.

نگاه

ديگه چه خبر؟

ابعاد جديدي از تخلفات دانشگاه هاي امريكا در پذيرش دانشجو روشن شده است

دانشگاه هاي امريكا همچنان تشنه رشوه


